
Dačić: Vodimo računa o svojim interesima
nedelja, 11. maj 2014.

Srbija želi da bude članica EU i svesni smo svojih obaveza na tom putu, ali mora da vodi računa
o svojim državnim interesima, poručio je danas prvi potpredsednik Vlade i šef srpske diplomatije
Ivica Dačić
  
Dačić je, povodom poziva nekih evropskih zvaničnika da u vezi sa krizom u Ukrajini Srbija
usaglasi svoju politiku sa EU, rekao za RTS da Srbija poštuje pravila EU, ali da neće uvoditi
mere protiv Rusije, "našeg tradicionalnog prijatelja.
"Kako se više budemo približavali EU, imaćemo sve veću obavezu da se pridržavamo
zajedničke spoljne i bezbednosne politike Unije. Međutim, u ovoj fazi Srbija mora da vodi
računa, da s jedne strane poštuje našu opredeljenost ka EU, a sa druge strane da moramo po
svakom konkretnom pitanju da procenjujemo i naše državne i nacionalne interese", naveo je
srpski ministar.

On je dodao da je Srbija veoma jasno rekla svoj stav.
"Mi poštujemo teritorijalni integritet svake zemlje članice UN a sa druge strane Srbija ne može i
neće da uvodi bilo kakve sankcije protiv Rusije, našeg tradicionalnog prijatelja", rekao je Dačić i
ponovio da je taj stav principijelan.

On je upitao i zašto bi Srbija radila nešto čime bi bila ispred nekih drugih evropskih zemalja.
"Čitao sam noćas da neke zemlje Zapada prodaju i dalje oružje Rusiji ", naveo je Dačić i dodao:
"Mi kad napravimo sastanak sa Kinom to se gleda dvostrukim aršinima, a kad oni povedu čitave
delegacije i naprave posao stoleća sa Kinom onda je to normalno."

"Znamo mi naše obaveze, ali takođe život nas je naučio i da moramo da vodimo računa i o
svojim interesima. Bilo bi nam mnogo lakše da smo iste ovakve reči čuli kada je Kosovo imalo
nezakonite postupke prema Srbiji. Dvostruki aršini proizvode i stvaraju presedane, koji imaju
štetne posledice", primetio je Dačić.

Dačić je odbacio navode da stav Srbije prema Ukrajini narušava pregovarački proces Srbije sa
Evropskom unijom.

Komentarišući proces pregovora sa EU, on je podsetio da dinamika nije bila poremećena
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izborima u Srbiji, pa ne veruje ni da će biti poremećena parlamentarnim izborima na Kosovu i u
EU.
"Naša dinamika je takva da mi želimo, spremni smo da idemo u otvaranje novih poglavlja",
istakao je Dačić

On je rekao da je, od ministra spoljnih poslova Grčke i predsedavajućeg EU Evangelosa
Venizelosa dobio je uveravanja da se Grčka svojski trudi da u junu bude održana druga
međuvladina konferencija, ali da ona ima smisla ako se otvori neko poglavlje.

Kako je dodao, najverovatnije će druga međuvladina konferencija biti održana u oktobru, za
vreme italijanskog predsedavanja.
"Mi objektivno poglavlje 23 i 24 ne možemo da otvorimo do Nove godine. Poglavlje 35 ima
dosta problema, moraju da se daju konkretni odgovori na pitanja koja još nisu implementirana,
odnosno neke zemlje postavljaju kao uslov da mora da se implementira ono što je do sada bilo
dogovoreno. Zainteresovani smo da se poglavlje 32 što pre otvori, to je poglavlje o finansijskoj
kontroli, dosta smo odmakli, a očekujemo da do kraja godine bude otvoreno i poglavlje 35, to je
poglavlje o Kosovu", konstatovao je Dačić.

Cilj je profesionalna, moderna i jaka diplomatija

Dačić je rekao da će u narednom periodu prioritet biti profesionalna, moderna i jaka diplomatija
koja će pomoći našoj zemlji da ostvari što veći međunarodni uticaj.

Ambasadori koji nisu zadovoljili biće vraćeni i raspoređeni na upražnjena mesta, rekao je Dačić.
"Ja hoću da naše diplomate pomognu da ostvarimo što veći međunarodni uticaj. Kako da
dođemo do onih koji odlučuju u tim zemljama. To će biti cilj u narednom periodu - profesionalna,
moderna i jaka diplomatija, koja će moći da pomogne našoj zemlji", naveo je Dačić.

Prema njegovim rečima, od 2009. godine do danas izdato je više od 3.000 diplomatskih pasoša,
najveći broj je izdat regularno ali je bilo i zloupotreba.

To će biti promenjeno, rekao je Dačić i ukazao da će u slučajevima u kojima je zloupotreba bilo
nepravilnosti biti ispravljene.

Ministar je naveo da je prošle godine oko 25.000 telegrama kružilo što unutar Ministarstva
spoljnih polova, što eksterno za informisanje i u jednom od njih je javljeno da je Burundi poslala
svoje vojnike u mirovnu misiju u neku drugu afričku zemlju.
"Od kakvog je to značaja za srpsku diplomatiju i državu?", zapitao se Dačić i podvukao da biti
ambasador nije nagrada za nekoga, već diplomata treba da pomogne svojoj državi da ostvari
što veći međunarodni uticaj a to znači kako da dođemo do onih koji odlučuju u tim zemljama i
čije će odluke imati posledice po Srbiju.  

 

          {youtube}wLWfTqdYy_I{/youtube}    
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Izvor: RTS
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